
P R O T O K Ó Ł Nr XXIII/17 

z sesji Rady Gminy Rypin 

odbytej w dniu 26 kwietnia 2017 roku 

      

 

 XXIII sesja Rady Gminy Rypin odbyła się w dniu 26 kwietnia 2017 roku 

o godz. 11
00

 w Gimnazjum im Jana Pawła II w Kowalkach  i trwała do godz. 12
45

. 

 

 Sesję Rady Gminy Rypin rozpoczęto oraz zakończono odśpiewaniem hymnu 

państwowego. 

 

 Sesji przewodniczyła Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy Rypin. 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska dokonała otwarcia XXIII sesji Rady 

Gminy Rypin. Przywitała radnych, wójta gminy, pracowników urzędu, dyrektora gimnazjum,  

sołtysów oraz zaproszonych gości. Następnie stwierdziła, że na ustawowy skład 15 radnych 

rady gminy w sesji uczestniczyło 14 radnych.  

Nieobecny: radny Marek Paweł Śmiechewicz.  

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy 

2/ Jan Kwiatkowski – sekretarz gminy 

3/ Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy, 

4/ Marzena Zdrojewska – inspektor ds. oświaty urzędu gminy  

5/ Beata Sobiechowska – starszy pracownik socjalny GOPS  

6/ Ryszard Potwardowski  – radny powiatu rypińskiego, 

7/ sołtysi – według załączonej do protokołu listy obecności, 

 

 Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska poddała pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z obrad XXII sesji rady gminy odbytej w dniu 23 marca 2017 roku 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie   

(14 głosów ,,za”) przyjęli protokół z XXII sesji. 

  

  Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła porządek obrad 

XXIII sesji rady gminy, następnie zapytała czy są zmiany lub uwagi do przedstawionego 

porządku obrad. 

Nie zgłoszono zmian oraz uwag do porządku obrad. 

 

           Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska poddała pod głosowanie porządek 

obrad. Radni w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 14 głosów  „za” ) przyjęli następujący 

porządek obrad: 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie obrad XXIII sesji rady gminy i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie protokołu z obrad XXII sesji rady gminy odbytej w dniu 23 marca 2017 

roku, 

c) przyjęcie porządku obrad XXIII sesji rady gminy. 

 



2. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności komisji za 2016 rok. 

 

3. Przyjęcie planów pracy stałych komisji rady gminy na 2017 rok. 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

 

5. Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Rypinie za 2016 rok. 

 

7. Przedstawienie informacji wójta o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

8. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

 

9. Odpowiedzi na wnioski, zapytania. 

 

10. Zakończenie obrad XXIII sesji rady gminy 

 

Przebieg obrad: 

 

Ad 2.  

 

Przewodnicząca rady gminy – Wiesława Sokołowska poprosiła przewodniczących stałych 

komisji rady gminy o przedstawienie sprawozdań z działalności komisji za 2016 rok. 

 

Kazimierz Wiśniewski – przewodniczący Komisji Budżetowej przedstawił sprawozdanie z 

działalności komisji za 2016 rok. 

 

Sylwia Laskowska – wiceprzewodnicząca Komisji Oświatowej przedstawiła sprawozdanie z 

działalności komisji za 2016 rok. 

 

Adam Szalkowski – przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi przedstawił 

sprawozdanie z działalności komisji za 2016 rok. 

 

Jadwiga Podgórska – przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Bezpieczeństwa 

Publicznego przedstawiła sprawozdanie za 2016 rok. 

 

Nie wniesiono żadnych uwag do sprawozdań. 

 

Sprawozdania z działalności komisji rady gminy za 2016 rok stanowią załącznik  

do niniejszego protokołu. 
 



Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała 

pod głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności komisji za 2016 rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 14 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXIII/151/17 stanowi załącznik do protokołu  

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 2 porządku obrad. 

 

 

Ad.3  

 

Przewodnicząca rady gminy – Wiesława Sokołowska poprosiła przewodniczących stałych 

komisji rady gminy o przedstawienie planów pracy komisji na 2017 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowej Kazimierz Wiśniewski przedstawił plan pracy komisji 

na 2017 rok.   

  

Wiceprzewodnicząca Komisji Oświatowej Sylwia Laskowska przedstawiła plan pracy 

komisji na 2017 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi Adam Szalkowski przedstawił plan pracy 

komisji na 2017 rok. 

  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Bezpieczeństwa Publicznego Jadwiga 

Podgórska przedstawiła plan pracy komisji na 2017 rok. 

 

Plany pracy stałych komisji rady gminy stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 3 porządku obrad. 

 

Ad. 4 

 

Janusz Tyburski – wójt gminy przedłożył wniosek w sprawie nabycia nieruchomości w 

miejscowości Stępowo. W miesiącu marcu br. na sesji została podjęta uchwała na zakup 

nieruchomości w m. Marianki. W związku z wycofaniem się oferenta musieliśmy w pilnym 

trybie znaleźć inną nieruchomość w celu powiększenia mieszkalnego zasobu socjalnego 

Gminy Rypin. . Przedmiotowa działka stanowi własność osób fizycznych. Zabudowana jest 

budynkiem mieszkalnym oraz budynkiem gospodarczym.  

 

Pytania, uwagi zgłosili: 

 

1/ Jan Pankowski – wiceprzewodniczący rady gminy 

jakie ponieśliśmy koszty w związku z wycofaniem się oferenta 

 

2/ Jan Wysocki – wiceprzewodniczący rady gminy 

czy finansowo jest zbliżona kwota zakupu nowej nieruchomości 

 

3/ Mirosław Kowalski – radny  

w akcie notarialnym zaznaczyć o udostępnienie przez sąsiada swojej działki w celu dojazdu 

do zakupionej nieruchomości 



 

Odpowiedzi udzielił: 

 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy  

odpowiadając wiceprzewodniczącym rady gminy Janowi Pankowskiemu i Janowi 

Wysockiemu poinformował, że dokonana została wycena tej nieruchomości. Kwota zakupu 

nieruchomości w miejscowości Stępowo jest taka sama jak niesfinansowanej nieruchomości 

w Mariankach. 

 

2/ Jan Kwiatkowski – sekretarz gminy 

przedstawił  szczegółową wycenę nieruchomości w miejscowości Stępowo i opis budynku 

mieszkalnego i gospodarczego. Cena tej nieruchomości wyceniona przez rzeczoznawcę 

wynosi 142.008,00 złotych , uzgodniono zakup nieruchomości za 140.000,00 złotych. 

 

3/ Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady  

odpowiadając radnemu Mirosławowi Kowalskiemu poinformowała, że zgłoszona sprawa 

dojazdu do nieruchomości zostanie przekazana do komisji rolnictwa. Jest to odrębna sprawa i 

będzie rozpatrywana w późniejszym terminie. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała 

pod głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 14 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXIII/152/17 stanowi załącznik do protokołu  

 

Wiesława Sokołowska – przewodniczący rady gminy zamknęła punkt 4 porządku obrad. 

 

Ad. 5 

 

Marzena Zdrojewska – inspektor ds. oświaty urzędu gminy przedstawiła uchwałę zmieniającą 

uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego. Rada gminy po uzyskaniu pozytywnej opinii kuratora oświaty, podejmuje uchwałę 

w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego. Kujawsko-Pomorski Kurator Oświaty w dniu 28 marca 2017 r. pozytywnie 

zaopiniował uchwałę nr XXII/142/17 Rady Gminy Rypin z dnia 23 marca 2017 r. zmieniającą 

uchwałę w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego 

ustroju szkolnego. W terminie do 3 kwietnia 2017 r. uchwałę do zaopiniowała otrzymały 

związki zawodowe: Zarząd Oddziału Związku Nauczycielstwa Polskiego w Rypinie, Zarząd 

Regionu Toruńsko-Włocławskiego NSZZ „Solidarność” w Toruniu, Zarząd Wojewódzki 

Forum Związków Zawodowych w Bydgoszczy 

 

Mariola Budzanowska – przewodnicząca Komisji Oświatowej przedstawiła 

pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała 

pod głosowanie uchwałę zmieniająca uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 14 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXIII/153/17 stanowi załącznik do protokołu.  



 

Wiesława Sokołowska – przewodniczący rady gminy zamknęła punkt 5 porządku obrad i 

zarządziła 15 minut przerwy w obradach. 

 

Po przerwie  

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy wznowiła obrady XXIII sesji rady 

gminy.   

 

Ad. 6  

 

Beata Sobiechowska – starszy pracownik socjalny GOPS przedstawiła  sprawozdanie z 

działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Konstytucja RP gwarantuje każdej 

rodzinie polskiej ochronę i opiekę, ale jednocześnie zapewnia jej prawo do ochrony życia 

prywatnego, rodzinnego, decydowania o swoim życiu osobistym, do wychowywania dzieci 

zgodnie z własnymi przekonaniami oraz nienaruszalności mieszkania. Powyższe prawa 

rodzinne muszą być poszanowane przez pracowników pomocy społecznej przy jednoczesnym 

wspieraniu rodziny. Działalność ta jest bardzo trudna i wymagająca niezwykłego wyczucia 

zaistniałej sytuacji. Dlatego też podstawą działań jest diagnoza, która uwzględnia informacje 

o warunkach bytowych, strukturze rodziny, panującej w niej atmosferze i zachowań wśród 

dorosłych jej członków oraz dzieci.  

 

Jadwiga Podgórska – przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Bezpieczeństwa 

Publicznego przedstawiła pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała 

pod głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Rypinie za 2016 rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 14 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXIII/154/17 stanowi załącznik do protokołu.  

 

Wiesława Sokołowska – przewodniczący rady gminy zamknęła punkt 6 porządku obrad. 

 

Ad. 7. 

 

Janusz Tyburski – wójt gminy przedstawił informację o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym: 

 w ostatnim czasie na drogi sołeckie dowieziono 661,5 ton pospółki i kruszywa z 

przeznaczeniem na remont dróg gruntowych w sołectwach: 

-   Linne - 378,0 Mg 

-  Sadłowo - 256,5 Mg 

-  Rypałki - 27,0  Mg. 

            Razem  do dnia 26.04.2017r. – wywieziono  1 262,0 Mg kruszywa. 

 

 dnia 31 marca 2017 roku dokonano rozstrzygnięcia zapytania ofertowego na 

oczyszczenie rowu melioracyjnego RH w miejscowości Starorypin Rządowy. 

Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma Zakład Usług Ogólnobudowlanych i 

Niwelacyjnych Henryk Pawłowski z Rusinowa na kwotę 13 288,48 zł. Zadanie ma 



zostać dofinansowane z Ligi Ochrony Przyrody w Warszawie w kwocie 11 500,00 zł. 

Obecnie oczekujemy na podpisanie stosownej umowy, 

 

 dnia 19 kwietnia 2017 roku ogłoszono przetarg na zadanie pn: Przebudowa drogi 

gminnej  Zakrocz – Dębiany o długości 650,0 mb” i „ Zakup koparko – ładowarki na 

potrzeby gospodarowania infrastrukturą wodociągowo - kanalizacyjną na terenie 

Gminy Rypin,  

 dokonano rozstrzygnięcia przetargów nieograniczonych na zadania pn: 

 „Przebudowa drogi gminnej Dylewo – Kwiatkowo od km 0+715 do km 2+418” – 

najkorzystniejszą ofertę złożyła firma PHU „ MARDAR” z Makówca, na kwotę 

656 322,71 zł brutto, 

 „Remont drogi gminnej Rusinowo – Marianki od km 0+917 do km 1+533 o 

długości 616,0 mb” – najkorzystniejszą ofertę złożyła firma PRD Lipno  na kwotę 

289 402,31 zł brutto. 

 zakończono prace przy przebudowie drogi gminnej w miejscowości Ławy. Prace 

prowadziła firma STRABAG. Całkowita wartość zadania 545 65274 zł brutto. Droga 

przygotowana została do odbioru końcowego, 

 zakończono remont oddziału przedszkolnego w Gimnazjum Kowalki,  

 zakończono remont w świetlicy Puszcza Rządowa,  

 zakupiono i rozwieziono nawozy na boiska do szkół, świetlic i sołectw,  

 zakupiono i rozwieziono sadzonki drzew do sołectw,  

 nasadzono sadzonki drzew ( 132 szt) na nasypie kolejowym Starorypin Prywatny – 

Iwany, 

 rozwieziono miał węglowy z bazy do szkół,  

 przerobiono kanalizację ściekową w pałacu w Sadłowie,  

 poszerzono zjazd o 3 m rurą vipro  400 z szosy powiatowej w Linnem w kierunku 

Stawisk,  

 poszerzono zjazd o 2 m rurą karbowaną  400 z szosy Cetki – Czyżewo, 

 zamontowano tablice „ obszar zabudowany „ k/szkoły w Stępowie,  

 wyrównano drogi gruntowe włóką ciągnikową w sołectwach: Zakrocz, Stępowo, Balin 

i Rusinowo, 

 wyrównano drogi gruntowe równiarką w sołectwach: Sadłowo, Sadłowo Nowe i 

Linne, 

 wyrównano drogę gruntową koparką New Holland w Balinie. 



Radni do wystąpienia wójta Gminy Janusza Tyburskiego nie wnieśli żadnych uwag. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodniczący rady gminy zamknęła punkt 7 porządku obrad. 
 

Ad. 8 

 

W wolnych wnioskach, zapytaniach i informacjach głos zabrali: 

Pytania, uwagi zgłosili: 

 

1/ Jan Wysocki – wiceprzewodniczący rady gminy  

    1. czy jest możliwość ujęcia w budżecie środków finansowych na odmulanie oczek  

       wodnych. 

    2. na drodze wojewódzkiej w miejscowości Dylewo po wypadku są powyginane barierki –  

       kto ma się tym zająć ponieważ stwarzają zagrożenie. 

 

2/ Jan Pankowski – wiceprzewodniczący rady gminy 

 przy sklepach GS „SCH” jest bałagan, bo kosze na śmieci są za małe, czy są podjęte w tym  

 kierunku działania. 

 

3/ Karol Wojciechowski – radny  

kiedy będzie równiarka w Starorypinie  

 

4/ Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy 

     1/ czy łatanie dziur na drogach gminnych jest już zakończone, bo w Balinie na drodze są  

         nadal dziury. 

     2/ przypomniała o terminie składania oświadczeń majątkowych i przedstawiła zaproszenia  

        na uroczystości majowe. 
 

W dyskusji głos zabrali:  

 

1/ Adam Szalkowski – radny  

poinformował, że na odmulanie oczek wodnych był wniosek Komisji Rolnictwa i Rozwoju 

Wsi, który nie uzyskał aprobaty.  

 

2/ Hanna Raszkowska – sołtys  

kiedy będzie nawieziony żwir na drogę gminną. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodniczący rady gminy zamknęła punkt 8 porządku obrad. 
 

 

Ad 9 

 

Odpowiedzi na wolne wnioski, zapytania udzielił: 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy 

poinformował, że prace związane z naprawą dróg są w toku i nie zostały jeszcze zakończone. 

Liczy się kolejność prac  i równiarka  w najbliższym czasie po zakończeniu prac w innych 

sołectwach przemieści się do Starorypina. Odnośnie bałaganu przy sklepach i koszy na śmieci 

będę rozmawiał z Prezesem Gminnej Spółdzielni „SCH” w Rypinie. Na bieżąco są 

monitorowane drogi gminne, powiatowe i wojewódzkie. W razie sytuacji stwarzających 

zagrożenie dla życia są zgłaszane usterki do odpowiednich instytucji. 



W Godziszewach jest droga sołecka i żwir powinien być nawożony ze środków funduszu 

sołeckiego. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodniczący rady gminy zamknęła punkt 10 porządku obrad. 

 
 

Ad 10. 

Przewodnicząca rady gminy – Wiesława Sokołowska podziękowała za udział w 

obradach i na tym zamknęła obrady XXIII sesji Rady Gminy Rypin. 

 

 

 

       Protokołowała         Przewodniczący Rady  

                                

   Małgorzata Chludzińska          Wiesława Sokołowska 

 

 


